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Zápisnica zo zasadnutia komisie kultúry 
dňa 8.10. 2019 

 

Prítomní: Ing. Filip Kaľavský, PhDr. Jana Cibereová,  JUDr. Tímea Sotáková, MUDr. Iveta 
Jasovská, Mgr. Michal Korpa, PhDr. Karina Obšatníková, Lukáš Očenáš, Mgr. Lenka Juročková 

Prizvaní: PhDr. Milada Tomková, Milan Hvižďák, Ing. Martin Koščo, Mgr.art. Peter Cicák, 
Valéria Mitrová, Gabriela Lipecká 
Program:  
 

1. Informácia o príprave osláv Dňa oslobodenia Michaloviec 
2. Informácia o činnosti Folklórnych súborov Zemplín, Svojina, Klubovanka, Mihaľovski 

nevesti i beťare, Jurošík 
3. Návrh plánu práce komisie na I. polrok 2020 
4. Rôzne                        

 
 
Z účasti na zasadnutí Komisie kultúry sa ospravedlnili Mgr, Miroslav Dufinec, Mgr. Erika 
Šimková a Róbert Kunč. Z prizvaných sa ospravedlnili PhDr. Milada Tomková, Milan Hvižďák, 
Ing. Martin Koščo. Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie Ing. Filip Kaľavský, 
ktorý privítal prítomných a dal hlasovať za program zasadnutia.   

 

R o k o v a n i e 

1. Informácia o príprave osláv Dňa oslobodenia Michaloviec 
 
Riaditeľka MsKS sa z rokovania Komisie kultúry ospravedlnila. Známa je zatiaľ len informácia, 
že to bude 26. novembra 
 
 

2. Informácia o činnosti Folklórnych súborov Zemplín, Svojina, Klubovanka, 
Mihaľovski nevesti i beťare, Jurošík 

 
 Folklórny súbor Jurošík 

 
Umelecký vedúci FS Jurošík Peter Cicák priblížil členom komisie činnosť súboru. Súbor vznikol 
v roku 2011 na podnet rodičov, ktorých deti navštevovali SZUŠ Jurošík. Začínali s 18 členmi 
na playback. Od roku 2016 pracujú v troch zložkách, hudba, spev, tanec. Vedúcim hudobnej 
zložky je Ján Jony, vedúcou speváckej zložky je Veronika Padová a vedúcim tanečnej zložky je 
Peter Cicák. Program ich vystúpení je prevažne z východného Slovenska, teda zo Zemplína, 
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Abova, Šariša a Spiša. V súčasnosti je v súbore 60 – 65 členov. Za tie roky, čo je súbor na 
scéne sa vyprofiloval na súbor, ktorý začal chodiť na medzinárodné festivaly. Sú to festivaly, 
ktoré majú svoje tvrdé pravidlá. Navštívili Nemecko, Taliansko, Rusko, Belgicko, Turecko, 
Brazíliu a iné. Folklórny súbor Jurošík robí program viac pre diváka, aby si divák z vystúpenia 
niečo odniesol a taký trend sa na Slovensku veľmi nepreferuje, preto vystupujú viac  
zahraničí.  
 
 Tímea Sotáková poďakovala za skvelú reprezentáciu súboru, nielen v našom meste, 

na Slovensku, ale i na celom svete 
 Predseda komisie sa informoval na financovanie súboru. 

• Peter Cicák vysvetlil, že členovia súboru sú žiakmi školy 
• Súbor pracuje ako súbor školy, SZUŠ je zriaďovateľ súboru, Peter Cicák je 

zriaďovateľ a riaditeľ školy 
• Najviac nákladné sú kroje 
• Ušetria i na tom, že oni samy zastávajú viacero funkcií v jednej osobe 
• Vyzdvihol tiež spoluprácu s Mestom Michalovce, ktorá je na veľmi dobrej 

úrovni 
• Peniaze idú cez Mesto, cez podielové dane 
• Taktiež sa zapájajú do projektov 

 
 

 Folklórna skupina Mihaľovski nevesti i beťare 
 
Vedúca skupiny Valéria Mitrová informovala prítomných, že členovia skupiny pôsobili predtým 
v iných súboroch. Pôsobia od roku 2010. Folklórna skupina má 14 členov a dvoch hudobníkov. 
Pravidelne sa zúčastňujú podujatí v meste. Pôsobia pri občianskom združení Slovenská únia 
sluchovo postihnutých, kde pani Mitrová pôsobí 20 rokov, to znamená, že nemajú problém 
s priestorom. Najviac sa venujú tradíciám a zvykom. Preto sa pani Mitrová rozhodla začať 
s festivalom Na Zempliňe tak, na to tomto festivale prechádzajú celý rok, všetky zvyky, ktoré 
patria k Zemplínu. Tento rok sa uskutoční už jeho 9. ročník a bude 11.11. v MsKS. Vystupujú aj 
po okolitých dedinách, ale navštevujú aj zahraničie. Pravidelne navštevujú festival Spájame 
Európu v Chorvátsku.  
 
 Predseda súboru povedal, že drží palce súboru aj naďalej 

 
 

 Folklórna skupina Klubovanka 
 
 
Vedúca folklórnej skupiny Gabriela Lipecká informovala, že Klubovanka pôsobí 
v Michalovciach už 35 rokov, je to najstaršia folklórna skupina. Radi spievajú, či pre Mesto 
alebo na rôzne iné podujatia. Za vystúpenie si nepýtajú honorár. Pesničky spievajú také, ktoré 
sú primerané ich veku. Skupina má 15 členov. Pani Lipecká informovala, že na kroje sa skladajú 
sami.  
 Predseda komisie pani Lipeckej odporučil, aby si podali žiadosť o dotáciu 
 Pani Juročková sa vyjadrila, že im aj naďalej drží palce 
 Jana Cibereová komentovala, že obe skupiny aj Mihaľovski nevesti i beťare 
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a Klubovanku, pozná veľmi dlho. Klubovanka hrá ľuďom pre radosť a zase Mihaľovski 
nevesti i beťare sa prezentujú v programoch, ako je na Zempliňe tak. 

 
 
 
 
 

3. Návrh plánu práce komisie na I. polrok 2020  
 
 predseda komisie by bol rád, aby v budúcom roku sa uskutočnili aj výjazdové 

zasadnutia komisie 
 bol by rád, keby sa prišli na ďalšie Komisie kultúry odprezentovať aj iné skupiny 

z Michaloviec, nie len folklórne 
 Lukáš Očenáš dal návrh, či by bolo možné zasadnutia skrátiť zo 6 na 3 zasadnutia 

v polroku, ako dôvod uviedol, že Komisia kultúry nemá také kompetencie, aby bolo 
potrebné stretávať sa každý mesiac 

 podobne aj Lenka Juročková, podotkla, že si nemyslí, že tá komisia je taká potrebná, 
aby sa stretávala každý mesiac. Tiež odporúča, aby sa stretávali oveľa menej.  

 Predseda Komisie s tým nesúhlasí, chce sa stretávať každý týždeň, vyjadril sa, že chce 
počúvať riaditeľku MsKS každý mesiac 

 Komisia sa zhodla, že si to nechá prejsť hlavou a návrh plánu zašle predseda 
predčasne, aby sa členovia vyjadrili vopred a aby sa návrh na najbližšej komisii 
odsúhlasil. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť.  
Ďalšia komisia sa uskutoční 4.novembra o 14.00 hod v priestoroch Zemplínskeho múzea.  
 
 

Ing. Filip Kaľavský v. r. 
                                                                                                                               predseda komisie 

Zapísala: Mgr. Adela Kalaninová 


